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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliștii din transportul feroviar vor protesta marți în fața Ministerului 

Transporturilor, nemulțumiți că nu s-a aprobat bugetul propus de SNTC 

„CFR Călători” 

Federaţia Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din Romania şi sindicatele 

afiliate la aceasta protestează marţi, 29 iunie, în faţa Ministerului Transporturilor, 

între ora 10:30 şi 12:30, printre nemulţumiri fiind şi faptul că nu a fost aprobat 

bugetul de venituri şi cheltuieli al SNTCF „CFR Călători” SA pe anul 2021, a 

anunţat organizaţia. 

„Protestăm până România va respecta strategia europeană şi în domeniul feroviar. 

Protestăm pentru că la jumătatea anului 2021, ce este declarat de Uniunea 

Europeană ca fiind anul Căilor Ferate Europene, în România nu există aprobat prin 

Hotărâre de Guvern Bugetul de Venituri şi Cheltuieli al SNTCF „CFR Călători” 

SA pe anul 2021. Protestăm pentru că SNTCF „CFR Călători” SA nu face 

solicitare la CENAFER pentru a începe şcoli/cursuri de mecanici locomotivă 

pentru asigurarea schimbului de generaţii. Protestăm contra subfinanţării 

infrastructurii feroviare care micşorează viteza trenurilor de călători. Protestăm 

contra subcompensării operatorilor de transport feroviar de călători din România 

deoarece aceasta menţine în circulaţie trenurile vechi, cu saună vara şi cu răcoare 

iarna”, se spune în comunicat. 

Organizaţia menţionează că protestează pentru că Guvernul României, Ministerul 

Transporturilor şi Autoritatea de Reformă Feroviară fac „inevitabilă distrugerea 

operatorilor de transport feroviar de călători români în condiţiile în care reforma 

feroviară pentru aceştia înseamnă în realitate creşterea nemulţumirii pasagerilor din 

trenurile de călători”. 
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„Protestăm ca toţi aceşti factori decidenţi din România să afle că vagoanele şi 

locomotivele, automotoarele şi ramele de pe Calea Ferată Română sunt în 

proporţie de 90% vechi şi din această cauză nu oferă condiţii de călătorie şi confort 

corespunzătoare şi nici condiţii de muncă decente şi pentru ca aceştia să înţeleagă 

că trebuie să cumpere urgent – pe fonduri europene existente pentru aşa ceva – 

treburi noi de călători”, se arată în document. 

Sindicaliştii menţionează că protestează pentru faptul că din cauza nepăsării şi a 

dezinteresului guvernanţilor faţă de transportul feroviar românii au rămas cu 

trenurile vechi şi fără bani pentru întreţinerea şi repararea lor. Organizaţia 

precizează că România putea avea pe calea ferată în 2021 o treime din trenurile de 

călători noi şi în anul 2027 numai trenuri noi pe fonduri europene. Reprezentanţii 

Federaţiei susţin că se referă la faptul că cele 420 de trenuri noi de tip push – pull 

ce ar fi totalizat 1.860 vagoane noi, respectiv 420 de trenuri noi de călători cu 4 sau 

5 vagoane fiecare ar fi asigurat necesarul trenurilor de călători din România, atât 

pentru operatorul de transport feroviar de stat – SNTCF CFR Călători SA, cât şi 

pentru ceilalţi operatori de transport feroviar de călători privaţi. 

„Protestăm pentru că vrem ca guvernanţii să reţină că nu vrem să fim doar nişte 

cetăţeni europeni de mâna a doua şi pentru că vrem ca guvernanţii să înţeleagă că 

şi românii au dreptul să călătorească în trenuri noi ca toţi cetăţenii din celelalte ţări 

ale Uniunii Europene şi pentru ca Guvernul României să folosească fondurile 

europene existente şi Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă şi să facă posibil 

să avem şi în România infrastructură feroviară care să permită circulaţia trenurilor 

de călători cu viteze între 160 de Km/h şi 500 Km/h şi trenuri noi de călători care 

să circule cu viteze între 160 de Km/h şi 500 Km/h şi care să asigure confortul 

necesar şi temperaturi corespunzătoare unei călătorii cu trenul”, se mai spune în 

comunicat, conform Agerpres. 

 (Sursa: Agerpres) 
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 Noul contract-cadru în Sănătate. Toate modificările care intră în vigoare de 

la 1 iulie, de la consultațiile la domiciliu la plata serviciilor în spitalele private 

Guvernul a modificat, prin Hotărâre adoptată sâmbătă, condiţiile de acordare a 

asistenţei medicale, medicamentelor şi dispozitivelor medicale, introducând noţiuni 

precum devizul estimativ pe care pacienţii care se internează în spitalele private 

trebuie să îl primească cu cel mult cinci zile înainte de internare, dar şi contribuţia 

personală pe care pacienţii care merg la aceste spitale o pot plăti. 

Printre schimbările care survin de la 1 iulie în contractul cadru se numără 

posibilitatea recomandării de servicii conexe actului medical furnizate de 

fizioterapeuţi şi psihologi pacienţilor care au avut COVID-19, creşterea numărului 

de vizite la domiciliu decontate medicilor de familie, dar şi asigurarea unui „pachet 

de prevenţie” celor de peste 40 de ani, care prevede până la trei consultaţii pentru 

evaluarea riscului şi monitorizare medicală, potrivit unui comunicat al CNAS. 

Noul contract-cadru modifică şi relaţia dintre medicul de familie şi pacient, dând 

posibilitatea medicilor de familie să crească numărul de consultaţii date la 

domiciliu asiguraţilor din lista proprie. Astfel, de la 1 iulie se va deconta o 

consultaţie la domiciliu pe lună pentru toate tipurile de afecţiuni cronice/asigurat, 

în condiţiile în care până acum, se decontau cel mult patru consultaţii/an pentru 

pacienţii cu boli cronice. 

În plus, a fost introdusă o nouă consultaţie la domiciliu pentru urmărirea lăuzei la 4 

săptămâni de la naştere, faţă de consultaţia la domiciliu de care aceasta beneficiază 

la externarea din maternitate. 

„Medicii de familie pot acorda noi servicii, conform curriculei de pregătire, pentru 

pacienţii din listele proprii: spirometrie, măsurarea ambulatorie a tensiunii arteriale 

timp de 24 de ore, măsurarea indicelui de presiune gleznă – braţ, efectuare şi 

interpretare EKG pentru monitorizarea bolilor cardiovasculare confirmate”, se mai 

arată în comunicatul CNAS. 

Pacienţii cu afecţiuni cronice pot primi în continuare consultaţii la distanţă 

acordate de medicii de familie şi de medicii de alte specialităţi din ambulatoriul 

clinic. Tot la distanţă se pot face terapiile psihiatrice şi serviciile conexe actului 

medical furnizate de psiholog şi logoped. 
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„Având în vedere efectele pe termen lung constatate la pacienţi după infecţia cu 

virusul SARS CoV-2, în special la nivel pulmonar şi cardiac, medicii specialişti 

cardiologi şi pneumologi vor putea recomanda acestora servicii conexe actului 

medical furnizate de fizioterapeuţi, precum şi de psihologi în specialitatea 

psihologie clinică, consiliere psihologică şi psihoterapie”, este o altă modificare 

adusă contractului-cadru. 

Actul normativ adoptat sâmbătă aduce modificări şi în relaţia dintre spitalele 

private aflate în relaţie contractuală cu casele de asigurări de sănătate şi pacienţi. 

Astfel, unităţile medicale private pot percepe o contribuţie personală de la pacienţi. 

În relaţia dintre spitalele private şi asiguraţi este introdusă noţiunea de 

consimţământ exprimat în scris al asiguratului sau reprezentantului legal al 

acestuia cu privire la serviciile spitaliceşti medicale şi nemedicale pe care urmează 

să le primească de la furnizorii privaţi în contract cu casele de asigurări de sănătate 

şi costurile asociate acestora. 

De asemenea, spitalele private vor fi obligate să prezinte pacientului un deviz 

estimativ, înainte de internare, cu valabilitatea de 5 zile lucrătoare de la data 

înmânării acestuia pacientului. Documentul va cuprinde costurile medicale directe 

estimate pentru rezolvarea cazului şi costurile serviciilor suplimentare estimate, 

atât cele medicale cât şi cele nemedicale. De asemenea, la externare spitalele 

private vor prezenta pacienţilor un decont. 

Preşedintele CNAS, Adrian Gheorghe, anunţă, citat în comunicatul instituţiei, că în 

foarte scurt timp vor fi demarate consultările pe următorul proiect de Contract-

cadru, astfel încât autorităţile să poată lua în calcul „măsuri mai substanţiale în 

sistemul de sănătate pentru anii următori.) 

 (Sursa: news.ro) 

 

 Florin Cîțu anunță schimbarea strategiei naționale privind investițiile 

străine 

Premierul Florin Cîțu a anunțat sâmbătă că strategia în ceea ce privește investițiile 

străine va fi schimbată: „Devenim pro-activi. Ne vom bate pentru investiții pe piața 

internațională”. 
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„Am transmis un mesaj clar investitorilor germani: acesta este Guvernul care va 

face reforme în Romania! În ceea ce privește investițiile străine schimbam strategia 

și devenim pro-activi. Ne vom bate pentru investiții pe piața internațională pentru 

că doar prin acumulare de tehnologie și know-how putem să accelerăm ritmul 

dezvoltării”, a scris sâmbătă pe Facebook premierul Florin Cîțu. 

Conform acestuia, relația economică dintre România și Germania este puternică și 

„vrem ca aceasta să devină și mai puternică”. 

„Strategia pe care ne-am propus-o este de a crește progresiv alocările în direcția 

dezvoltării economice. (...) Vom fi predictibili în orice decizie pe care o vom lua și 

ne vom respecta promisiunea pe care am făcut-o la preluarea mandatului, de a nu 

introduce taxe noi, iar acest lucru se reflectă inclusiv în PNRR. Avem perspectiva 

celor 76 de miliarde de euro de care România va beneficia și 15 de miliarde euro 

anual, prin investiții guvernamentale. Ne vom concentra să cheltuim eficient acești 

bani. Doar dacă cheltuim acești bani eficient avem garanția unei creșteri economice 

sustenabile pe termen lung”, a mai scris șeful Guvernului pe pagina de socializare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Analiştii financiari prevăd un curs de 5,01 lei/euro în 12 luni, o rată medie a 

inflaţiei de 3,75% şi o creştere economică de 6,1% la finalul anului. Datoria 

publică va ajunge la 54% din PIB, iar indicele ROBOR la 3 luni, cel mai 

folosit indicator pentru credite, va creşte la 1,97% 

Analiştii financiari estimează deprecierea leului până la un curs mediu de 5,0183 

lei/euro în următoarele 12 luni, în timp ce rata anticipată a inflaţiei pentru orizontul 

iunie 2022-iunie 2021, va înregistra o valoare medie de 3,75%, potrivit Asociaţiei 

CFA Society. 

Datele colectate de CFA arată că, pentru orizontul de 6 luni, peste 93% dintre 

analiştii incluşi în sondajul lunar anticipează un curs de 4,9653 lei/euro. 

„Peste 93% dintre participantii la sondaj estimeaza o depreciere a leului in 

urmatoarele 12 luni, comparativ cu valoarea actuala, nefiind inregistrat niciun 

raspuns de apreciere pentru RON.  
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Astfel valoarea medie a anticipatiilor pentru orizontul de 6 luni este de 4,9653, in 

timp ce pentru orizontul de 12 luni valoarea medie a cursului prognozat este 

5,0183 lei pentru un euro“, spun analiştii CFA. 

 

(Sursa: CFA România) 

 În acelaşi timp, rata anticipata a inflatiei pentru orizontul de 12 luni (iunie 

2022/iunie 2021) a inregistrat o valoare medie de 3,75%, dar niciun participant la 

sondaj nu prevede o scadere a ratei inflatiei in urmatoarele 12 luni. 

Indicatorul CFA România de încredere Macroeconomică a fost lansat de către CFA 

Romania în luna mai 2011 şi reprezintă un indicator prin intermediul căruia 

asociaţia doreşte să cuantifice anticipaţiile analiştilor financiari cu privire la  

activitatea economică în România pentru un orizont de timp de un an. 

În ceea ce priveşte indicatorul de încredere Macroeconomica al CFA pentru luna 

mai, acesta a continuat să crească comparativ cu luna anterioară, la valoarea de 

74,5 puncte, maximul ultimilor 6 ani. Faţă de aceeasi luna a anului precedent, 

indicatorul a crescut cu 38,4 puncte. 

http://storage0.dms.mpinteractiv.ro/media/1/1481/22466/20160455/2/curs.jpg
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De asemenea, componenta de conditii curente a indicatorului a crescut cu 19,5 

puncte fata de luna anterioara. 

“Indicatorul de incredere a continuat sa atinga noi maxime post- criza Covid-19. 

Aceasta evolutie este consistenta cu majorarea anticipatiilor de crestere economica 

pentru anul 2021, la peste 6%. Insa, cresterea cererii interne, combinata cu factorii 

externi va conduce si la majorarea ratei inflatiei”, spune Adrian Codirlasu, CFA – 

Vicepresedinte al Asociatiei CFA Romania. 

Începând cu luna aprilie acestui an, CFA Society  a interogat analiştii şi cu privire 

impactul crizei coronavirusului asupra economiei nationale, iar răspunsurile 

centralizate pentru luna mai arată că peste 65% dintre respondenţi anticipează că 

durata impactului economic al cornavirusului se va resimti inclusiv în 2022, iar 

22% consideră că impactul va atinge şi T4/2022. 

În acelaşi timp, datele sondajului arată că deficitul bugetului de stat pentru anul 

2021 a atins  valoarea medie a anticipatiilor de 6,4%, în timp ce indicele ROBOR 

la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la creditele în lei contractate 

înainte de luna mai 2019, va ajunge la 1,97% în următoarele 12 luni. 

Totodată, pentru 2021, anticipatiile de evolutie in termeni reali a PIB sunt de plus 

6,1%, în timp ce datoria publică ca procent din PIB va ajunge la 54% în 

următoarele 12 luni. 

În ceea ce priveşte orizontul de aderare a României la zona euro, analiştii CFA 

Romania estimează ca acest lucru se va realiza în 2030. 

(Sursa: zf.ro)  

 

 Managerii estimează o creştere a activităţilor din construcţii, comerţ cu 

amănuntul şi servicii, în următoarele trei luni (INS) 

Sectoarele construcţii, comerţ cu amănuntul şi servicii vor înregistra o creştere a 

activităţii, în următoarele trei luni, în timp ce numărul de salariaţi în aceleaşi 

domenii va consemna o majorare moderată, arată datele publicate, luni, de 

Institutul Naţional de Statistică (INS). 
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Conform datelor oficiale, în industria prelucrătoare, ancheta de conjunctură din 

luna iunie 2021 relevă faptul că managerii preconizează, pentru următoarele trei 

luni, o creştere moderată a volumului producţiei (sold conjunctural +12%). În 

această marjă, activitatea de fabricare a băuturilor va înregistra creştere accentuată 

(sold conjunctural +66%), iar referitor la numărul de salariaţi se estimează o 

relativă stabilitate, cu un sold conjunctural de +1% pe total industrie prelucrătoare. 

 

În cazul preţurilor, pe acest segment se prognozează un sold conjunctural de plus 

18%, în următoarele trei luni. 

 

În construcţii, estimările arată o creştere a volumului producţiei (sold conjunctural 

+25%), respectiv un sold conjunctural de plus 10% la numărul de salariaţi. În ceea 

ce priveşte preţurile lucrărilor de construcţii, se preconizează o creştere a acestora 

(sold conjunctural +36%). 

 

Potrivit sursei citate, în sectorul comerţ cu amănuntul, managerii au estimat, pentru 

următoarele trei luni, o tendinţă de creştere a activităţii economice (sold 

conjunctural +22%), un volum al comenzilor adresate furnizorilor de mărfuri de 

către unităţile comerciale în trend crescător (sold conjunctural +14%), respectiv o 

majorare moderată a numărului de salariaţi (sold conjunctural +13%). 

 

De asemenea, managerii societăţilor comerciale sunt de părere că preţurile de 

vânzare cu amănuntul vor consemna un sold conjunctural de plus 28%. 

 

Estimările din luna iunie 2021 evidenţiază că, pe segmentul cererii de servicii 

(cifra de afaceri), se va înregistra o creştere în următoarele trei luni (sold 

conjunctural +17%). Totodată, la numărul de salariaţi va exista un sold 

conjunctural pozitiv (+7%). 

 

Estimările managerilor arată că preţurile de vânzare sau de facturare ale prestaţiilor 

vor avea tendinţă de creştere moderată (sold conjunctural +9%).  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Agriculturii, Adrian Oros: 'Discuţiile pe viitoarea PAC sunt 

esenţiale pentru a realiza un Plan Naţional Strategic benefic fermierilor 

noştri' 

Discuţiile şi negocierile privind viitoarea Politică Agricolă Comună sunt esenţiale 

pentru a realiza un Plan Naţional Strategic benefic fermierilor noştri, industriei de 

procesare şi spaţiului rural, fără a neglija componenta de mediu şi cea socială, 

susţine ministrul Agriculturii, Adrian Oros, arată Agerpres. 

"Am aterizat de curând la Luxemburg. Urmează două zile de negocieri decisive în 

cadrul Consiliului AgriFish. În această seară, vom analiza împreună cu echipa 

tehnică documentele rezultate din compromisul Preşedinţiei Portugheze cu 

Parlamentul European. Este nevoie de încheierea trialogului, de certitudini, dar şi 

de resurse just alocate, în condiţii realiste care să nu afecteze sustenabilitatea 

fermierilor. Pe agenda AgriFish sunt multe subiecte de interes pentru statele 

membre, însă cu siguranţă discuţiile şi negocierile privind viitoarea PAC sunt 

esenţiale pentru a realiza un Plan Naţional Strategic benefic fermierilor noştri, 

industriei de procesare şi spaţiului rural, fără a neglija componenta de mediu şi cea 

socială", a scris, duminică, pe Facebook, ministrul Agriculturii. 

Eurodeputaţii şi reprezentanţii statelor membre ale Uniunii Europene au ajuns 

vineri la un acord cu privire la noua Politică Agricolă Comună (PAC), destinată să 

"înverzească" agricultura europeană fără a afecta veniturile fermierilor, au anunţat 

Comisia Europeană şi mai multe surse parlamentare. 

"Sunt foarte satisfăcut să pot să spun că am reuşit. Cu privire la anumite puncte, am 

fi dorit un rezultat diferit, dar pe ansamblu, cred că putem fi satisfăcuţi de acordul 

obţinut", a scris pe Twitter comisarul european pentru Agricultură, Janusz 

Wojciechowski, citat de AFP şi Reuters. 

Acordul a fost negociat de reprezentanţii Parlamentului European şi cei ai statelor 

membre UE. Ambele părţi trebuie acum să aprobe acordul. 

Cele 27 de state membre UE au căzut de acord în luna octombrie 2020 cu privire la 

o reformă a Politicii Agricole Comune care se va aplica începând din ianuarie 

2023, cu un buget de aproximativ 387 miliarde de euro pe o perioadă de şapte ani, 

dintre care 270 miliarde de euro sub formă de subvenţii directe către fermieri.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/adrian-oros_3140.html
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Însă, pentru aplicarea acestei reforme a PAC, statele membre trebuiau să ajungă la 

o înţelegere cu Parlamentul European. 

Potrivit unui document consultat de Reuters, negociatorii celor două părţi au căzut 

de acord asupra unor reguli care obligă ţările membre UE să cheltuie 20% din 

plăţile directe către agricultori începând din 2023-2024, pentru a creşte la 25% din 

plăţi între 2025-2027, pentru aşa-numitele "eco-scheme" care protejează mediul. 

Textul final al acordului nu a fost încă publicat. 

Noile reguli din Politica Agricolă Comună se vor aplica din 2023 şi nu acoperă 

Marea Britanie, ca urmare a ieşirii acestei ţări din UE. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Din 2022, anul școlar ar putea avea mai multe săptămâni. Sorin Cîmpeanu: 

Suntem printre ultimii în Europa ca durată a cursurilor 

Structura anului școlar, pentru 2021-2022, este deja stabilită, dar din toamna anului 

2022 este nevoie de o creștere a duratei cursurilor, a declarat duminică, la Digi24, 

ministrul educației, Sorin Cîmpeanu. 

Sorin Cîmpeanu a reamintit că deja a făcut o propunere în acest sens pentru anul 

școlar 2021-2022, dar s-a lovit de un refuz, pentru că s-a motivat că este nevoie de 

predictibilitate. 

„Începând din toamna anului 2022, vom face tot posibilul, vom prezenta 

argumente, în așa fel încât să fie acceptate de profesori, de părinți, de elevi, de 

decidenți, pentru că avem nevoie de o perioadă mai mare de cursuri. Avem nevoie 

de timp pentru recuperarea pierderilor”, a declarat Sorin Cîmpeanu. „Propunerea 

pe care am făcut-o și pe care am motivat-o - da, din toamna anului 2022, un an 

școlar mai lung”, a confirmat ministrul. „Cu siguranță vacanța de vară va fi mai 

scurtă”, a mai spus ministrul, care a refuzat însă să dea niște termene. 

„Suntem printre ultimele țări europene din punct de vedere al duratei cursurilor. 

Pierderile suferite pe perioada crizei sanitare au fost foarte mari, nu numai în 

România, este drept, ele vor trebui să fie recuperate în timp.  
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Pentru asta, mai mult decât oricând, este nevoie de o durată mai mare a perioadei 

de cursuri”, a explicat Sorin Cîmpeanu. 

Întrebat despre opinia unui fost ministru al educației, care spunea că durata 

vacanței de vară ar trebui să fie doar de o lună, pentru ca în restul timpului să fie 

recuperată materia pierdută în pandemie, Sorin Cîmpeanu a arătat că împărtășește 

părerea ca e nevoie de o durată mai mare a perioadei de cursuri, ceea ce înseamnă 

implicit o vacanță de vară mai scurtă. Ministrul a punctat însă că este nevoie și de 

acceptul celor implicați în procesul de educație. 

În prezent, conform ministrului, perioada anului şcolar durează, în România, 34 de 

săptămâni, fiind una mai scurtă decât în multe ţări europene.  Astfel, într-un ciclu 

de învăţământ de 12 ani, un elev din Germania învaţă cu doi ani şi jumătate mai 

mult decât un elev din România. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 DOCUMENT Lege dură împotriva arderilor ilegale de deșeuri: pedepse cu 

închisoarea și amenzi de jumătate de milion de lei. Garda de Mediu, obligată 

să dea sancțiuni, nu avertismente – proiect de lege al Ministerului Mediului 

Ministerul Mediului a pus în dezbatere publică un proiect de lege care aduce 

sancțiuni mult mai dure decât acum pentru persoanele care ard ilegal deșeuri. În 

premieră, proiectul propune închisoare până la 3 ani pentru arderea fără autorizație 

a deșeurilor, un fenomen care a luat amploare în toată România. 

Proiectul de lege, care urmează să fie discutat de guvern și apoi trimis la 

Parlament, prevede practic dublarea actualelor amenzi pentru o serie de 

contravenții legate de gestionarea deșeurilor. Amenda minimă va fi de 50.000 de 

lei, iar cea maximă – de 500.000 de lei. 

În plus, proiectul prevede că inspectorii Gărzii de Mediu nu mai pot aplica 

avertismentul drept sancțiune, ci trebuie să aplice direct amenzi. 

Marea noutate adusă de proiect este pedepsirea cu închisoarea de la 1 la 3 a 

infracțiunilor care constau în arderea deșeurilor fără autorizație de mediu. 
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Textul articolului propus de Ministerul Mediului: 

 ”Constituie infracțiune și se pedepsește cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau 

cu amendă, dacă a fost de natură să pună în pericol viața sau sănătatea 

umană, animală sau vegetală, operarea oricărei instalații sau instalaţii de 

ardere, instalații de incinerare a deșeurilor sau instalaţii de coincinerare a 

deșeurilor cu încălcarea prevederilor art. 4 alin. (1), respectiv fără autorizație 

integrată de mediu/autorizație de mediu, ori continuarea activității după ce s-

a dispus aplicarea sancțiunii contravenționale complementare de suspendare 

a activității”. 

Un alt articol din proiect prevede că plângerile formulate de firmele sancționate nu 

vor suspenda executarea sancțiunilor. 

Proiectul de lege vine pe fondul înmulțirii alarmante a arzătoarelor ilegale de 

deșeuri, deseori în jurul marilor orașe, în care sunt incinerate deșeuri importate 

ilegal în România. Aceste instalații, construite fără autorizație de mediu, au un 

impact major asupra calității aerului, fiind una dintre principalele surse de poluare. 

Inspectorii Gărzii de Mediu fac razii constante în localități precum Sintești (Ilfov), 

cunoscute pentru aglomerarea de incineratoare ilegale. 

Citește aici documentul cu principalele modificări legislative 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Incidente și nereguli la alegerile locale parțiale. MAI anunță bilanțul după 

procesul electoral desfășurat duminică în 36 de localități 

36 de localități din România au avut duminică din nou alegeri locale, la doar 9 luni 

de la ultimul scrutin. Incidentele nu au lipsit în secțiile de votare. S-au dat amenzi 

și s-au deschis dosare penale. Peste 1.500 de angajați MAI au fost mobilizați 

pentru a asigura măsurile de ordine publică în zona secțiilor. 

ACTUALIZARE 21:00 Secțiile de vot s-au închis, iar MAI anunță că de la 

începutul procesului de vot, au fost înregistrate 83 de sesizări referitoare la fapte 

care au legătură cu procesul electoral.  

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/06/Modificarile-legale-incineratoare.pdf
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Cele mai multe dintre acestea privesc fotografierea sau filmarea buletinului de 

vot de către alegători în timpul exercitării dreptului la vot și continuarea 

propagandei electorale după încheierea campaniei electorale. 

De asemenea, au fost înregistrate patru sesizări în ceea ce privește coruperea 

alegătorilor, patru sesizări referitoare la sfătuirea alegătorilor să voteze sau să 

nu voteze anumite partide, alianțe politice, alianțe electorale sau candidați 

independenți, trei sesizări de turism electoral și câte o sesizare de fraudă la vot, 

tulburarea liniștii publice, împiedicarea liberului exercițiu de a alege sau a fi 

ales, violarea confidențialității votului. 

Pentru ziua votului au fost mobilizați aproximativ 1.500 de angajați ai MAI. 

Jumătate dintre sesizări nu s-au confirmat 

Fiecare situație sesizată a fost verificată cu promptitudine de angajații MAI. 42 

dintre sesizări nu s-au confirmat. 

În urma verificărilor, au fost constatate 33 de contravenții și s-au aplicat amenzi 

în valoare de 25.200 de lei. 

În alte 7 situații, se efectuează cercetări pentru săvârșirea unor posibile fapte de 

natură penală. Infracțiunile constatate, pentru care sunt cercetate 10 persoane, se 

referă la coruperea alegătorilor, fraudă la vot, împiedicarea dreptului de a alege sau 

a fi ales și violarea confidențialității votului. 

Exemple de situații gestionate: 

1.În județul Bacău a fost înregistrată o sesizare despre faptul că la cele 4 secții de 

votare, amplasate pe raza satelor Tamași, Chetriș și Furnicari sunt persoane care, 

sub pretextul că iau temperatura alegătorilor, le sugerează acestora să voteze un 

anumit candidat. În cauză se efectuează verificări pentru stabilirea situației de fapt. 

2.În județul Dolj, în orașul Filiași, o persoană a fost surprinsă, după ce și-a 

exercitat dreptul de vot, că a făcut o poză cu telefonul mobil pe care îl avea asupra 

sa, buletinului de vot. În urma verificărilor efectuate, a fost identificată persoana, și 

sancționată cu amendă contravențională în cuantum de 600 de lei. 
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3.Tot în județul Dolj, ca urmare a unei verificări în sistemul informatic, s-a stabilit 

că o persoană și-a exercitat dreptul de vot la o secție din comuna Sadova, fără a 

avea acest drept. În fapt, persoana respectivă s-a prezentat la secția de votare și a 

votat folosind un document de identitate anulat. În cauză se efectuează cercetări 

pentru săvârșirea infracțiunii de fraudă la vot. 

4.În județul Galați, orașul Târgu Bujor, în urma unei sesizări prin SNUAU 112, o 

persoană a fost depistată că a fotografiat buletinul de vot. Persoana în cauză a fost 

sancționată contravențional. 

5.În județul Ilfov, la o secție de votare din satul Șindrilița, un grup de persoane au 

fost implicate într-un conflict, în context electoral. La fața locului s-au deplasat 

echipaje din polițiști care au aplanat conflictul, în urma căruia nu au rezultat 

persoane rănite sau distrugeri de bunuri. Față de persoanele implicate a fost luată 

măsura sancționării contravenționale. 

6.În comuna Găneasa, județul Ilfov, polițiștii efectuează cercetări sub aspectul 

săvârșirii infracțiunii de corupere a alegătorilor, în urma unei plângeri scrise, cu 

privire la promisiunea unor persoane de a oferi o sumă de bani, pentru a vota un 

anumit candidat. 

Bani oferiți alegătorilor 

ACTUALIZARE 17:30  Polițiștii din orașul Voluntari, județul Ilfov, au deschis 

un dosar penal pentru coruperea alegătorilor după ce o femeie de 34 de ani ar fi 

oferit bani într-un magazin din apropierea unei secții de votare, informează 

Mediafax. 

Potrivit IPJ Ilfov, polițiștii din Voluntari au fost sesizați duminică de un bărbat cu 

privire la faptul că la un magazin din zona secției de votare din satul Piteasca se 

oferă sume de bani. 

Polițiștii deplsați la fața locului au identificat o femeie, în vârstă de 34 de ani, 

aceasta având calitatea de administrator. 

Polițiștii au deschis în acest caz un dosar penal în care se fac cercetări pentru 

coruperea alegătorilor. 
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„Pentru clarificarea mai multor aspecte au fost chemate în sprijin efective de la 

Serviciul de Investigare a Criminalității Economice și Serviciul de Investigații 

Criminale Ilfov, care au efectuat verificări specifice, context în care au fost luate 

măsuri legale și pe această linie”, a mai transmis IPJ Ilfov. 

Zeci de cereri pentru urna mobilă într-o comună din Dolj 

ACTUALIZARE 16:30 Zeci de cereri pentru urna mobilă au fost depuse într-

o comună din Dolj în baza unor acte false, la alegerile locale parțiale. În 

documente, persoanele pentru care se solicita urna mobilă figurează ca fiind 

„netransportabile”. De asemenea, un bărbat a consumat alcool într-o secție 

din satul Căciulatu, județul Dolj. Bărbatul este membru al secției de votare, 

transmite Mediafax. 

Potrivit IPJ Dolj, sâmbătă seara, poliţişti din cadrul Secţiei 8 Poliţie Rurală Rast au 

fost sesizati de doi bărbaţi de 31 şi 43 de ani, din Craiova şi de o tânără de 29 de 

ani din Catane, membri ai unei secții de votare din Catane cu privire la faptul că la 

secția de votare s-a prezentat o femeie de 33 ani, din comuna Catane, care a depus 

72 de cereri pentru urna mobilă. 

Cererile erau însoțite de copii ale unor documente de identitate şi adeverințele 

medicale eliberate de medicii de familie. 

„Printre cererile respective s-ar fi aflat mai multe cereri ale unor persoane de pe 

raza comunei Catane, care în adeverinţele medicale eliberate de către medicii de 

familie ar figura ca netransportabile, însă s-ar putea deplasa”, au anunțat polițiștii. 

Ei au întocmit un dosar penal sub aspectul săvârşirii infracțiunilor de fals 

intelectual şi uzul de fals. 

Alcool în secția de vot 

Poliţişti din cadrul Secţiei 3 Poliţie Rurală Bucovăț, Dolj, au fost sesizați verbal de 

un candidat la funcţia de primar al comunei Terpeziţa, despre faptul că în interiorul 

unei secții de votare din satul Căciulatu, se află o sticlă cu băuturi alcoolice. 

Din verificările efectuate de poliţişti, s-a stabilit că sticla aparţine unui bărbat 64 de 

ani, din Terpeziţa, personal auxiliar al secţiei de votare. Acesta a consumat o parte 

din băutură chiar în interiorul secției, au mai stabilit anchetatorii. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/alegeri-locale-partiale-2021-s-au-deschis-sectiile-de-votare-in-cele-36-de-localitati-care-isi-aleg-primarii-1576759
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Bărbatul a fost sancționat contravențional cu amendă de 2.200 lei. 

Transport electoral 

Polițiștii din Dolj fac verificări în trafic după ce au fost sesizați că în comuna 

Sadova se face transport electoral. 

Potrivit IPJ Dolj, poliţiştii au fost sesizaţi prin apel la 112 de către un bărbat de 42 

ani, din Craiova, cu privire la faptul că în faţa unei secţii de votare din Sadova 

competitorii electorali interacţionează cu alegătorii. 

La faţa locului s-au deplasat poliţiştii, care nu au identificat, în faţa secţiei de 

votare, persoanele la care apelantul făcea referire. 

În faţa secţiei de votare din localitate se afla un echipaj de poliţie, căruia un bărbat 

de 40 de ani, din Sadova, i-a sesizat faptul că pe raza localităţii se face transport 

electoral. 

Poliţiştii fac verificări în trafic, fiind controlate autoturismele şi legitimaţi atât 

șoferii, cât şi pasagerii, pentru a preveni evenimentele de acest gen. 

Alianța USR PLUS-PMP de la Bragadiru, plângere penală împotriva BEJ 

Ilfov 

Alianța „Împreună pentru Bragadiru” va depune plângere penală împotriva BEJ 

Ilfov. Reprezentanții alianței USR PLUS-PMP vorbesc despre nereguli majore în 

organizarea alegerilor locale parțiale de la Bragadiru. 

Reclamanții sunt nemulțumiți de faptul că „BEJ Ilfov a decis eliminarea delegaților 

acreditați ai Alianței din secțiile de votare, cu încălcarea legii”. 

Reclamanții mai spun că decizia BEJ Ilfov vine în urma solicitării depuse de PNL, 

filiala Bragadiru, privind îndepărtarea delegaților acreditați din incinta birourilor 

electorale ale secțiilor de votare, după ce delegații Alianței au semnalat multiple 

nereguli în desfășurarea alegerilor locale parțiale din 27 iunie 2021. 

Biroul Electoral Județean Ilfov a decis că delegații Alianței „Împreună pentru 

Bragadiru” pot participa doar la numărarea voturilor, au explicat reprezentanții 

USR PLUS, care mai reclamă și alte nereguli. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 iunie 2021 17 

 

„Anterior, BEJ Ilfov a decis și scoaterea reprezentanților Alianței din secțiile de 

votare. Alianța «Împreună pentru Bragadiru» reclamă și multiple încercări de 

fraudare a votului, prin fotografierea buletinelor de vot, dar și prin lipirea unor 

pliante electorale cu sigla AUR pe parbrizele mașinilor parcate în apropierea 

secțiilor de votare. Delegații Alianței au sesizat Jandarmeria și Poliția, care se află 

la fața locului, însă această practică este continuată”, scrie în comunicatul USR 

PLUS. 

Polițiștii din Bragadiru au amendat, cu 1.000 de lei, un bărbat care fotografiase, 

buletinul de vot în secția de votare, în interiorul cabinei de vot. 

“La data de 27 iunie a.c.,  polițiștii din Bragadiru s-au sesizat direct, cu privire la 

faptul că, la secția de votare nr. 2 din Bragadiru, o persoană a fotografiat buletinul 

de vot, cu telefonul mobil, în interiorul cabinei de vot. 

În urma verificărilor polițiștii au identificat persoana, fiind vorba despre un bărbat, 

în vârstă de 53 de ani. 

Aceasta a fost sancționat contravențional, cu amendă în valoare de 1.000 de lei, 

conform art. 108 litera o) din Legea 115/2015”, arată un comunicat de presă. 

Un incident asemănător a avut loc în orașul Târgul Bujor din județul Galați, 

potrivit Mediafax. Președintele unei secții de votare a anunțat jandarmul care 

asigură paza cu privire la faptul că un alegător și-ar fi fotografiat buletinul de vot. 

Polițiștii au stabilit faptul că un bărbat în vârstă de 70 ani, din orașul Tg. Bujor, și-a 

fotografiat buletinul de vot în timp ce se afla în interiorul cabinei de vot. Persoana 

a prezentat pe telefonul mobil fotografia buletinului de vot, precizând că a dorit să 

aibă amintire din secția de votare. Bărbatul a fost amendat cu 600 lei. 

Ceartă la secția de vot 

Polițiștii din Voluntari au amendat 9 persoane care aveau discuții contradictorii 

lângă secția de votare din satul Șindrilița. 

“În urmă cu puțin timp, polițiștii din Voluntari s-au sesizat direct cu privire la 

faptul că mai multe persoane au avut discuții contradictorii lângă secția de votare 

din satul Șindrilița. 
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La fața locului s-au deplasat polițiști din Voluntari, efective SAS și o echipă canină 

pentru efectuarea de activități din competentă. 

În urma verificărilor au fost identificate 9 persoane cu vârste cuprinse între 25-40 

de ani, acestea fiind sancționate contravențional conform Legii 61/1991 cu amenzi 

în valoare totală de 9.000 lei”, conform unui comunicat al Poliției. 

Un alt incident a avut loc în județul Dolj. Poliţişti din cadrul Secţiei 3 Poliţie 

Rurală Bucovăţ au fost sesizați prin apel 112 de un bărbat de 38 de ani, din 

Craiova, despre faptul că în fața unei secții de votare din comuna Terpeziţa, sat 

Lazu, se află persoane care ar putea influenţa procesul de votare. 

Informația nu a fost confirmată de polițiștii care au mers la fața locului, iar 

reclamantul a fost amendat. 

„Poliţiştii prezenţi la faţa locului nu au identificat grupuri de persoane, stabilind 

faptul că în apropierea secţiei de votare se aflau doar persoane care locuiau în 

vecinătatea secţiei, care nu au legătură cu procesul de votare și nu influențau în 

niciun fel procesul electoral. Totodată, apelantul a fost contactat telefonic de 

poliţişti, precizând că a efectuat apelul în scop preventiv. Bărbatul în cauză a fost 

sancţionat contravenţional conform OUG 34/2008”, a anunțat IPJ Dolj. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Transelectrica: A fost demis și Directoratul, după Consiliul de Supraveghere 

/ Oamenii numiți în guvernarea Orban, cu mandat de 4 ani, au fost înlocuiți 

cu interimari 

Prima decizie importantă a noul Consiliu de Supraveghere de la Transelectrica, la 

doar trei zile de la numire, a fost demiterea Directoratului companiei. Practic, un 

Consiliu de Supraveghere interimar a revocat, vineri, membrii Directoratului, care 

fuseseră numiți în noiembrie 2020 și aveau mandat până în noiembrie 2024. De 

altfel, potrivit unor surse din domeniu, aceasta a fost intenția principală a 

Secretariatului General al Guvernului, în calitate de acționar majoritar: să 

înlocuiască membrii Consiliului de Supraveghere, numiți anul trecut în guvernarea 

Orban, chiar dacă aceștia aveau mandat de 4 ani, pentru a schimba și Directoratul. 
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Deocamdată, membrii noului Directorat sunt interimari, cu mandat de doar 4 luni, 

la fel ca și cei ai noului Consiliu de Supraveghere. Reamintim că secretarul general 

al Guvernului este Tiberiu Horațiu Gorun, un apropiat al premierului Florin Cîțu. 

Toți cei revocați au fost numiți în guvernarea Orban. 

 

În cazul demiterii Consiliului de Supraveghere, Transelectrica ar putea fi nevoită 

să plătească despăgubiri, conform contractelor de mandat. Aceasta în condițiile în 

care au fost demiși în timpul exercitării mandatului. HotNews.ro a solicitat, în 

urmă cu trei zile, Secretariatului General al Guvernului, un punct de vedere legat 

de acest lucru, însă nu a fost transmis un răspuns până în acest moment. 

Cum justifică noul Consiliu de Supraveghere revocarea membrilor 

Directoratului 

Au fost demiși, vineri, Cătălin Nițu, Ovidiu Anghel, Corneliu-Bogdan Marcu, 

Andreea-Mihaela Miu, și Marius-Viorel Stanciu. Motivul invocat este constatarea 

"încălcării prevederilor legale și statutare aplicabile funcționării Directoratului ce a 

avut drept consecință lipsirea de caracterul deliberativ care este esențial pentru 

activitatea și deciziile Directoratului, astfel cum este reglementat de prevederile 

legale și statutare și așteptat de către acționarii Companiei, efectele negative 

potențiale ale unei astfel de conduite manifestându-se în concret cu prilejul 

respingerii situațiilor financiare la 31.12.2020, respingerii propunerii de repartizare 

a profitului la 31.12.2020, precum și revocării de către Adunarea generală a 

acționarilor în data de 22.06.2021 a membrilor Consiliului de Supraveghere". 

 

Dintre cei demisi, Marius Viorel Stanciu a fost numit și în noul Consiliu, însă cu 

un mandat interimar de 4 luni. Ceilalți membri interimari sunt Ionuț-Bogdan 

Grecia, Adrian Moraru, Cătălin-Constantin Nadolu și Marius-Viorel Stanciu. 

 

Ca președinte al Directoratului a fost numit Bogdan Toncescu. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Care e site-ul de unde se poate descărca certificatul digital european privind 

COVID. Andrei Baciu a explicat pașii de urmat 

Andrei Baciu, secretar de stat în Ministerul Sănătății, a anunțat adresa site-ului de 

pe care va putea fi descărcat certificatul digital european privind COVID, 

document care va facilita călătoria în spațiul european. Certificatul va deveni 

funcțional de la 1 iulie. 

Acesta va avea un cod QR, care va putea fi scanat. Documentul va arăta că ne-am 

vaccinat anti-COVID, că avem un test COVID negativ făcut recent sau că am 

trecut prin boală, deci avem anticorpi. 

„Certificatul va putea fi descărcat de la 1 iulie de pe platforma pusă la punct de 

STS și ca va fi disponibilă la adresa: certificat-covid.gov.ro. 

Pe această platformă vom intra, ne vom face un cont cu o adresă de email și vom 

primi un link pentru a verifica dacă suntem cine pretindem că suntem. O să fie 

necesare câteva date de autentificare pentru a fi siguri că cel care îl solicită este și 

persoana care îl primește. Accesăm acel link și el ne va duce către platforma 

respectivă, de unde putem să descărcăm certificatul care va fi valid pentru noi pe 

una dintre situațiile mai sus enumerate”, a explicat Andrei Baciu, pentru Digi24. 

Cei care nu au acces la internet vor putea obține certificatul în format fizic fie cu 

ajutorul medicului de familie, fie cu ajutorul direcției de sănătate publică din 

județul aferent. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Bogdan Aurescu, ferm după propunerea Germaniei și Franței: 'Nu s-a 

schimbat mare lucru în comportamentul Rusiei. Poziția României rămâne 

aceeași' 

Bogdan Aurescu, ministrul de Externe, consideră că o schimbare de abordare din 

partea Uniunii Europene în relația cu Moscova nu se justifică deoarece Rusia nu a 

dat semne că și-ar dori o normalizare a acestei relații, ba chiar tonul ei a devenit 

mai ridicat. Aurescu a făcut referire la situația drepturilor omului din Rusia și a 

opozantului Alexei Navalnîi, aflat acum în detenție. 
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„Nu prea s-a schimbat mare lucru în comportamentul Rusiei, tot ceea ce Rusia a 

făcut în ultima perioadă, inclusiv în ultimele luni - amintesc de vizita pe care 

Înaltul Reprezentant (Josep) Borrell a făcut-o la Moscova și din toată coregrafia 

acelei vizite, inclusiv a conferinței de presă comune pe care a avut-o cu ministrul 

de externe Lavrov, n-a rezultat deloc că Rusia ar dori să normalizeze relația cu 

Uniunea Europeană, ci dimpotrivă, de-acolo a reieșit mai degrabă o asertivitate 

sporită a Rusiei față de Uniunea Europeană. 

Uitați-vă la situația drepturilor omului și la ceea ce s-a întâmplat cu procesul în 

care a fost implicat disidentul rus Navalnîi. Și aici, Uniunea Europeană a aplicat 

sancțiuni în conformitate cu regimul global de sancțiuni din domeniul drepturilor 

omului al Uniunii Europene. 

Deci, iată că din păcate, nu putem spune că s-au schimbat foarte multe în 

poziționarea Rusiei față de Uniunea Europeană, de aceea cred că nici nu se 

justifică o modificare de abordare din partea Uniunii Europene față de Rusia. Și 

până la urmă, concluziile Consiliului European recent încheiat au dat dreptate 

acestei evaluări”, a declarat Bogdan Aurescu, la Digi24. 

Precizările vin în contextul în care Germania și Franța au propus organizarea unui 

summit între UE şi Vladimir Putin pentru discuții pe subiecte de interes major, dar 

mai multe state membre ale blocului comunitar, precum Lituania, Letonia şi 

Estonia, Polonia, Suedia şi Olanda, s-au opus. 

„Preşedintele SUA s-a întâlnit cu Vladimir Putin pentru o discuţie serioasă, fără ca 

acest lucru să lase impresia că ar fi o recompensă pentru preşedintele Rusiei. O UE 

suverană, cred eu, trebuie, de asemenea, să fie în măsură să reprezinte interesele 

UE într-o discuţie similară”, a insistat, totuși, cancelarul german Angela Merkel. 

În acest context, Bogdan Aurescu a susținut că „poziția României a rămas aceeași 

pe care am avut-o de la începutul acutizării relației dintre Uniunea Europeană și 

Rusia și mai ales după ocuparea Crimeei în 2014 și creșterea asertivității 

Federației Ruse în regiune, militarizarea crescută a bazinului Mării Negre, 

implicarea în diverse acțiuni cu caracter hibrid, influențarea unor alegeri pe 

teritoriile statelor Uniunii Europene”. 
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Pe de altă parte, ministrul de Externe admite că în anumite domenii, în care e vorba 

despre interese comune, se poate coopera punctual cu Rusia. Acesta a dat exemplul 

obiectivului legat de schimbările climatice. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cea mai mare parte a motorinei donate de România a ajuns deja la fermierii 

din Republica Moldova 

Cea mai mare parte a motorinei, donate de România, a ajuns deja la fermierii din 

Republica Moldova. Ultima tranşă din ajutorul umanitar de 6 mii de tone de 

motorină va ajunge azi. Combustibilul va fi distribuit fermierilor basarabeni care 

au fost afectați de seceta de anul trecut. 

Petru Sava din Cahul, este unul dintre cei care a primit 550 de litri de 

motorină din ajutorul umanitar oferit de România. Agricultorul deține 50 de 

hectare pe care le-a cultivat cu lucernă, porumb și floarea soarelui. Combustibilul îi 

este de mare ajutor pentru recoltarea culturilor, dar și la pregătirea pământului 

pentru anul viitor. În 2020, fermierul a avut pierderi mari din cauza secetei. 

Și fermierul Gheorghe Moldovan a cultivat 138 de hectare de teren. Ajutorul 

oferit de statul român este pentru el un colac de salvare. 

Mulţi dintre agricultorii basarabeni s-au împrumutat de la bănci pentru a face faţă 

cheltuielilor după un an secetos. Carburantul oferit de România e salvator. 

Potrivit Agenţiei Rezerve Materiale, 807 agricultori din Republica Moldova au 

primit carburant din donaţia făcută de statul român. Agenția a primit până acum 5 

mii de tone de motorină, iar încă o mie de tone vor ajunge foarte curând în 

rezervoarele utilajelor fermierilor basarabeni. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


